
CONCEPT verslag Algemeen Bestuur 20 april 2023 09.00-11.00 uur

Locatie: Kantoor SDD 

Aanwezig: Leden van het Algemeen Bestuur:
Wethouder M. de Deugd-Bos (Alblasserdam)
Wethouder J.L. van Erk (Papendrecht) 
Wethouder P.J. Heijkoop (Dordrecht, voorzitter)
Wethouder R. de Meij (Zwijndrecht)
Wethouder J.C. Paas (Sliedrecht) 
GR-secretaris D.J. van Maanen 
GR-bestuurssecretaris M. Reedijk
GR-communicatieadviseur B. van Egmond 

Afwezig: Wethouder S. van Die (Hendrik-Ido-Ambacht)
Wethouder C.C. van Benschop (Dordrecht)
Wethouder G.K.C. Baggerman (Hardinxveld-Giessendam)
Woordvoerder Algemeen Bestuur T.A. Waijers

Toehoorders:  L.A. Vonk-van der Graaf (Sociale Dienst Drechtsteden)

Opening

1. Opening en vaststellen concept-agenda
Voorstel:
Vaststellen van de concept-agenda.

Besluit:
Conform.

2. Mededelingen
 Wethouder de Deugd vraagt of er bij de andere gemeenten commotie is geweest rondom de 

uitbetaling van de aanvulling Energietoeslag 2022. De andere leden van het AB laten weten dat 
er geen commotie is geweest.

 Wethouder Heijkoop laat weten dat de wetgeving en verdeling van de bijbehorende middelen 
voor de Energietoeslag 2023 zijn uitgesteld, waardoor 1 juli niet meer wordt gehaald. Dit heeft 
onder andere met studenten te maken. Het ministerie onderzoekt alternatieven voor studenten, 
maar dit heeft grote consequenties voor gemeenten met een hoog aantal studenten. Wethouder 
Heijkoop heeft aansluitend op de AB vergadering het PSI overleg en zal een terugkoppeling 
geven van dit overleg. Wethouder Heijkoop constateert dat als de Energietoeslag 2023 pas 
mogelijk wordt vanaf september dat gemeenten mogelijk andere keuzes hadden gemaakt 
rondom de aanvulling Energietoeslag 2022. De leden van het AB spreken af dat gemeenten een 
individueel verzoek kunnen indienen bij het DB voor de aanvulling Energietoeslag 2022. 

 Op 23 februari is in het AB de brief van de Ombudsman over een onderzoek naar de invloed van 
de burger op de uitvoering van de Participatiewet besproken. De heer Van Maanen laat weten 
dat de Drechtsteden gemeenten zijn aangemeld voor dit onderzoek, maar dat er nog geen 
reactie is ontvangen.

 Op 23 februari was er aansluitend op de AB vergadering een opdrachtgevend overleg Stroomlijn.
Er is toen toegezegd om een memo op te stellen over de (incidentele) meerkosten rondom het 
wegvallen én contracteren van vervoerders. Deze memo is opgesteld, maar kan momenteel nog 
niet worden gedeeld in verband met de aanstaande dagvaarding. 



3. Vaststellen concept-verslag vorige vergadering 
Voorstel:
Vaststellen van het concept-verslag van de vorige vergadering.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het verslag wordt het volgende besproken:
- Wethouder Paas maakte in het AB van 23 maart een opmerking over een eventuele 

onrechtmatige begroting indien er slechts 1 keer actualisatie plaatsvindt bij de voorjaarsbrief. De 
heer Van Maanen laat weten dat hierover een notitie volgt in het AB van juni.

- De heer van Maanen laat weten dat de Sociale Dienst Drechtsteden bij een aantal gemeenten 
heeft uitgevraagd hoe zij uitkomen met de Rijksbudgetten voor de uitvoering van de 
Meerkostenregeling Corona. De constatering is dat meerdere gemeenten die de regeling 
uitvoeren volgens de door het Rijk vastgestelde criteria in veel gevallen niet uitkomen met de 
Rijksbudgetten. Er is afgesproken dat de VNG dit landelijk gaat aankaarten. 

- Wethouder van Erk vraagt aan de leden van het AB of zij akkoord zijn met het uitnodigen van de 
wethouders Financiën voor het AB van 29 juni. De andere leden van het AB gaan akkoord.

Hamerstukken

4. AB voorstel – Procedure Collectieve Zorgverzekering Minima (CZM)
Voorstel:
1. Vaststellen van de Verordening uitsluitend recht Coöperatie VGZ UA waarmee een uitsluitend 

recht wordt gevestigd voor Coöperatie VGZ UA voor het uitvoeren van de collectieve 
zorgverzekering minima Drechtsteden.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
- De heer Van Maanen licht toe dat zorgverzekeraar DSW ook akkoord is met het voorliggende 

voorstel.
- De heer Van Maanen laat weten dat de samenwerking tussen gemeenten en VGZ op het gebied 

van IZA en GALA is aangekaart en dat dit wordt opgepakt.  

Bespreekstukken

5. AB voorstel – Verordening Breed Offensief
Voorstel: 
1. Vaststellen van de wijziging in de nadere regels en beleidsregels Werk en Inkomen als gevolg 

van het Breed Offensief (en onder voorbehoud van goedkeuring van de verordening door 7 
gemeenteraden)

2. Doorgeleiden ter vaststelling van de wijziging in de verordening Werk en Inkomen naar 
gemeenten.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van de voorstel wordt het volgende besproken:
- De heer Van Maanen licht toe dat het voorliggende voorstel technische aanpassingen betreft van

de verordening werk en inkomen. De beleidsrijke wijzigingen volgen op een later moment in de 
herijking van de Participatiewet.

6. AB voorstel – Vervolgnotitie herijking kaders Wmo: voorstel aangepaste verordening Wmo
Voorstel: 
1. Instemmen met de door de Regionale Wmo-adviesraad voorgestelde wijzigingen:

 Wijzigen van de begrippen "professionele ondersteuning en niet-professionele 
ondersteuning" in "formele en informele ondersteuning";



 Behouden van de vergoeding voor "gebruik eigen auto" (volgens de in dit voorstel 
uitgewerkte werkwijze);

 Schrappen van de verankering van de Regionale Adviesraad uit de verordening en deze 
apart vaststellen door een Regeling via het Algemeen Bestuur GR Sociaal.

2. Vaststellen van de concept-reactie op het advies van de Regionale Wmo-adviesraad.
3. Instemmen met de Vervolgnotitie herijking Wmo, de conceptverordening en de toelichting op de 

verordening, met verwerking van de onder punt 1 genoemde wijzigingen.
4. Doorgeleiden door het Algemeen Bestuur van deze stukken naar colleges, met bijgevoegde 

aanbiedingsbrief voor de colleges en rompbrief voor gemeenteraden.

Besluit: 
Conform met wijzigingen.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
- Wethouder van Erk licht toe dat er, na de startnotitie van afgelopen najaar, een vervolgnotitie en 

een nieuwe verordening liggen met als beoogde ingangsdatum 1 oktober. Wethouder van Erk 
laat weten dat er een mooi proces is gelopen met ambtenaren en diverse andere gremia. Hij 
benadrukt het belang van een goede implementatie om op deze manier de beweging naar voren 
te maken. 

- Wethouder Heijkoop vraagt naar de verbinding tussen algemene en maatwerkvoorzieningen. 
Mevrouw Vonk-van der Graaf laat weten dat de samenwerking wordt bevorderd door het 
samenvoegen van de voorzieningen in 1 verordening. 

- Mevrouw Vonk-van der Graaf stelt voor om de tariefdifferentiatie bij piek- en daluren in het 
doelgroepenvervoer pas op 1 januari in te laten gaan. Dit geeft Stroomlijn voldoende tijd om dit 
goed te implementeren. De leden van het AB gaan akkoord.

- De heer Van Maanen laat weten dat de reactie van de regionale adviesraad zeer constructief 
was. De inzet van de regionale adviesraad wordt zeer gewaardeerd.

- Wethouder de Meij geeft zijn complimenten voor de samenwerking met de raad. Hij benadrukt 
dat het noodzakelijk is om algemene en maatwerkvoorzieningen dichter bij elkaar te brengen. 
Het vaststellen van de verordening is daarbij pas het begin van het proces. Wethouder de Meij 
vraagt daarom aandacht voor een goede implementatie. Mevrouw Vonk-van der Graaf laat weten
dat de implementatie gemeentegericht wordt uitgevoerd. Per gemeente worden de consulenten 
meegenomen.

- Wethouder de Meij merkt op dat er verschillen kunnen ontstaan naar aanleiding van 
besluitvorming in de gemeenteraden. Wethouder Paas vraagt of uniformiteit een uitgangspunt is. 
Mevrouw Vonk-van der Graaf laat weten dat er beperkte differentiatie mogelijk is. Wethouder 
Heijkoop benadrukt dat het ook uitvoerbaar moet blijven voor de Sociale Dienst Drechtsteden. Er
wordt afgesproken dat er een overzicht wordt opgesteld en gedeeld waarin de differentiatie 
mogelijkheden inzichtelijk worden gemaakt. 

- Wethouder Paas vraagt of er een overzicht is van alle vragen die gesteld zijn in alle 
gemeenteraden. Mevrouw Vonk-van der Graaf laat weten dat deze ambtelijk is gedeeld.

- Wethouder Heijkoop vraagt om meer informatie over was- en strijkservice. Mevrouw Vonk-van 
der Graaf laat weten dat er momenteel een tussenevaluatie plaatsvindt. Zodra de evaluatie is 
afgerond, wordt deze gedeeld met het AB.

7. Zelfevaluatie Algemeen Bestuur (conform artikel 23 van het Reglement van Orde)
Naar aanleiding van het agendapunt wordt het volgende besproken:
- De heer Van Maanen laat weten dat er geen standaard werkwijze bestaat voor een zelfevaluatie.

Hij benadrukt dat dit een bestuurlijk proces is, maar dat de ambtelijke organisatie het proces kan 
faciliteren.

- Wethouder de Deugd geeft aan geen behoefte te hebben aan een formeel proces. Wethouder de
Meij stelt voor dat iedereen voor zichzelf evalueert en dat de leden van het AB dit op een later 
moment met elkaar bespreken. Wethouder de Deugd stelt voor om de bespreking te laten 
plaatsvinden tijdens de lunch bij Drechtwerk op 25 mei. De andere leden van het AB gaan 
akkoord.



8. Programma vergadering Algemeen Bestuur op 25 mei 2023
Naar aanleiding van het agendapunt wordt het volgende besproken:
 Wethouder Heijkoop vraagt aan de AB leden of er suggesties zijn voor het programma van 25 

mei.
 Wethouder de Meij vraagt aandacht voor communicatie over de vergadering. Hij wil graag de 

betrokkenheid van de Drechtstedengemeenten bij Drechtwerk tonen.
 Wethouder de Deugd geeft aan een kennismakingsgesprek te hebben gehad met de heer Drost. 

Tijdens deze kennismaking is de betrokkenheid bij lokale leerwerkbedrijven besproken. 
Wethouder de Deugd wenst een externe gerichtheid van Werk en Drechtwerk op lokale 
initiatieven in de regio. Wethouder de Deugd wenst bijvoorbeeld een instroom van inwoners in 
het opleidingsinstituut van Peute.

 De heer Van Maanen beaamt dat het voor inwoners prettig is om in de buurt te kunnen werken. 
Dat betekent dat regionale en lokale organisaties moeten samenwerken. De Sociale Dienst 
Drechtsteden en Drechtwerk staan samen aan de lat om in de toekomst een breed palet aan 
dienstverlening te hebben voor onze inwoners. 

 Wethouder Paas vraagt naar de financiële samenhang tussen Wsw en participatiewet. Wat 
betekent het bijvoorbeeld als je iemand uit de bijstand begeleidt naar Drechtwerk? 

 Wethouder Paas merkt op dat er veel verschillende vormen van werk bestaan. Hij wenst meer 
informatie over simpel switchen en meer zicht op regionale en lokale initiatieven die passen bij 
het concept van simpel switchen.

 Wethouder de Deugd laat weten dat ze een gesprek heeft gehad met de matchingunit en merkt 
op dat de resultaten tegenvallen. Ze wenst graag deze resultaten te vergelijken met andere 
gemeenten.

 De heer Van Maanen stelt voor om de rondleiding te schrappen, zodat er meer tijd is om de 
inhoudelijke discussie te kunnen voeren. De leden van het AB gaan akkoord. 

 Wethouder de Meij wenst van te voren een aantal strategische keuzes aangereikt te krijgen. De 
heer Van Maanen zegt toe een position paper op te stellen. 

Ter kennisname

9. DB voorstel – Pilot Kennismakingsperiode
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:
 Wethouder Paas geeft aan dat er meerdere pilots in andere steden succesvol zijn. Hij stelt voor 

om geen pilotfase in te zetten, maar het direct structureel te implementeren. Er wordt 
afgesproken dat het voorstel wordt ingevoerd met een evaluatiemoment na 1 jaar. Indien de 
evaluatie positief is, wordt het voorstel structureel ingevoerd.

 Wethouder Heijkoop vraag aandacht voor het bieden van perspectief aan inwoners als 
samenwonen niet lukt. 

 Wethouder Heijkoop constateert een hoge mate van eenpersoonshuishoudens in de bijstand. 
Wethouder de Meij vult aan dat veel jeugdhulp is gerelateerd aan scheidingsperikelen. 
Wethouder de Deugd hoopt dat het voorliggende voorstel ook senioren uitnodigt om hier aan 
deel te nemen. 

10. DB voorstel – Beleidsregels aanvulling Energietoeslag 2022
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.

Naar aanleiding van het voorstel wordt het volgende besproken:



 Wethouder Heijkoop benadrukt de eerdere afspraak dat gemeenten een individueel verzoek 
kunnen indienen bij het DB voor de aanvulling Energietoeslag 2022. 

 Wethouder van Erk laat weten dat hij onlangs de gemeenteraad heeft geïnformeerd. 

11. Voorraadlijst DB en AB GR Sociaal
Voorstel: 
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.

12. Ingekomen stukken
Voorstel:
Ter kennisname.

Besluit:
Conform.

13. Uitgegane stukken
Voorstel:
Ter kennisname.

Besluit: 
Conform.

Afsluiting

14. Rondvraag en afsluiting
 Wethouder Paas constateert dat de gemeente Sliedrecht achter blijft bij de daling van het aantal 

mensen in de bijstand. Hij wenst graag in gesprek te gaan met de Sociale Dienst Drechtsteden 
om te bekijken welke maatregelen hier op worden ingezet. Wethouder de Deugd wenst dit graag 
in breder verband op te pakken en een verklaring te zoeken voor de verschillen. Wethouder 
Heijkoop vult aan dat een analyse van de uitstroom en voorstellen voor maatregelen gewenst is.

 De heer van Maanen geeft aan dat er vorig jaar juni een onderzoek is gestart naar de 
competenties van 1000 personen in de bijstand. Er is op dit moment een tussenrapportage over 
215 mensen. Deze tussenrapportage laat zien dat er waarschijnlijk ongeveer 25% via Perspct 
naar werk kan worden begeleid. Hij merkt op dat uitstroom niet in alle gevallen kan worden 
gezien als een factor voor succes. Het participatieproces is soms een lange weg. Bovendien zijn 
instroom en uitstroom aan elkaar gerelateerd. Weinig instroom betekent ook weinig uitstroom. De
heer Van Maanen zegt toe om iets meer over het onderzoek te delen in de vergadering van het 
AB in mei.

 De heer Van Maanen informeert de leden van het AB over de bijeenkomst over stress-sensitief 
werken en laat weten dat de ervaringsdeskundigen zeer positief zijn. Er wordt afgesproken om 
het boekje over stress-sensitief werken uit te delen aan de leden van het AB.

 Wethouder de Meij geeft aan een interview te hebben gehad met Binnenlands Bestuur waarbij hij
bestaanszekerheid goed onder de aandacht heeft gebracht. Wethouder Heijkoop vult aan dat de 
VNG onlangs ook een oproep heeft gedaan om fundamentele keuzes te maken rondom 
bestaanszekerheid. 

 Wethouder Heijkoop vraagt waarom er geen minima-effectrapportage kan plaatsvinden. De heer 
Van Maanen laat weten dat het Nibud op dit moment geen capaciteit heeft om de analyse uit te 
voeren. Wethouder Heijkoop vraagt naar een alternatief zodat er toch een analyse kan 
plaatsvinden naar de koopkracht van inwoners. Wethouder Paas laat weten dat hij de uitvoering 
van dit onderzoek via Nibud wenst te laten verlopen omdat dan de rapportages vergelijkbaar zijn.
De heer van Maanen zegt toe dat wethouder Heijkoop hier binnenkort over wordt bijgepraat. 



Het verslag is vastgesteld door het Algemeen Bestuur d.d. 25 mei 2023.

drs. D.J. van Maanen drs. P.J. Heijkoop
secretaris voorzitter


